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Dagsorden til bruger og pårørenderådsmøde den 12.8.24 kl. 16.45-18.15 

 

Punkter.   
1. Afbud: ingen 
  
2. Godkendelse af sidste referat fra d. 29.4.24 
 godkendt 
3. Godkendelse af dagsorden 
 Godkendt  
4. Formand orienterer. 

  
 Intet nyt  
5. Centerleder orienterer: 

- Personale 
- Beboer 
- Økonomi 
- Sygefravær 
- diverse 

Personale 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Beboere 
 

- vi har en medarbejder som er blevet langtidssygemeldt pga. graviditets 
gener. Og der ansættes en i stedet så længe.  
 
- der evalueres på prøvehandlingen omkring intro til nye medarbejder. Vi 
har fået øje på flere ting, som vi kan arbejde videre med, men en 
besparelse er det ikke, men for trivsel og arbejdsmiljø er det rigtig godt. 
Prøvehandlingen skal fremlægges for direktionen her i efteråret.  
 
- Vi har også fået øje på vores sprog til flersprogede medarbejdere. Efter 
vi har fået mentor. Vi øver os alle i at blive bedre til at tale langsomt, 
samt ikke bruge mange ord og ord som har flere betydninger, uden at 
kontrollere om medarbejderen nu også har forstået det. Det er noget vi 
arbejder meget med og skal forsætte med det.   
 
Vi har 4 spire (fra 14 til 18 år) fordelt på 5 hverdage om eftermiddagen i 
2 timer.  Det er SSH Lene Damgaard som er tovholder på dem.  De går 
ture, ser billeder, spiller kort og meget mere.  Beboerne er meget glade 
for deres besøg.  
 
 
- Vi har 1 tom lejlighed lige nu, men der er venteliste, så den bliver snart 
besat.  

Medlemmer: 
- Formand Thorkild Mikkelsen                             
- Næstformand Anja Pedersen  
- Poul Erik Jeppesen 
- Jan Brandstrup 
- Medarbejder: Lene Damgaard 
- Centerleder Birgitte H.  Eskildsen 
- Suppleanter: Jonna Jepsen, Helle Toftgaard 

 
- Referent: Birgitte H. Eskildsen 

 

Ældrerådet:  
Dorit Bro Olesen  
97 54 12 54   
bentohdoriy@gmail.com  
Næstformand Martin Haller 
Ditlevsen 51 51 28 03 
familien.ditlevsen@gmail.com  
 

mailto:bentohdoriy@gmail.com
mailto:familien.ditlevsen@gmail.com
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Økonomi 
 
 
 
Sygefravær 
 
 
 
 
 
Diverse 

- Royal Run sammen med dagcentret gik også rigtig godt. Dog skal der 
lige justeres på tiden til middagsmaden og det skal foregå på en anden 
måde næste år.  Det blev til en flaskehals.   I parken gik det godt, og 
dejligt at flere pårørende deltog i festlighederne.   
- musikarrangement med Ole Brandstrup var en succes. Det var for 
beboerne og de udeboende. Skænket af Fjends- Karup Ældresagen.  
- udflugten til tivoli i Århus gik rigtig godt.  19 beboere og 20 personale, 
frivilligere, elever. 
Og rigtig fin mad, som alle kunne spise, dog havde vi selv mad med til to 
af vores beboere.  Ingen blev køresyge. Vejret var med os og der var 
masser af blomster og der blev talt om minder, dengang de kunne tage 
med op i en forlystelse. Der var enkelte beboere som fik nogle turer.  
Økonomisk er det ikke afregnet helt endnu, hvad det kom til at koste i alt 
med bus og tivoli. (medarbejder fik ikke løn for det og der var en god 
tilslutning.) 
- vejret har ikke rigtig været med os i år, men der er blevet grillet i 
gårdhaven med beboerne :-) 
 
Vores økonomi ser godt ud, men fra kommunens side har alle fået at vide, 
at vi skal holde igen med at bruge af vores overskud, eller sørge for at 
underskuddet ikke bliver større.  Vi har overskud og den passer vi på.  
 
Både vores beboere har været ekstra syge hen over sommeren i år samt 
vores personale. Det er infektioner /virus som har drillet, 
lungebetændelse, hoste, og Corona som det har været oppe i medierne. 
 
6,16% i gennemsnit siden januar.   
 
 - Høstfesten er blevet rykket frem til 11.9.24, da ellers kunne køkkenet 
ikke hjælpe os.  
- Så kommer Judy Glosted og synger for os og dagcentret fredag d. 4. 
oktober. 
- Jeg har haft et møde med Røde Kors som vil hjælpe os med at få 
frivilligere til plejecentret her i efteråret. De vil lave opslag m.m. 
Spændende hvad der kommer ud af det.  
 
Jeg er kommet med i en arbejdsgruppe, som skal være med til at lave en 
lille film om det gode hverdagslig på et plejecenter. Det er en 
animationsfilm som kan bruges af hjemmeplejen, pårørende og andre til 
at få information om hvad er et plejecenter egentlig er. Informationen 
skal være til borgere.     
Viborg har lavet mange film i tidens løb og der ligger så mange rigtige 
fine omkring forskellige ting – gå ind på linket og se nogle af dem.  
Animationsbibliotek - Viborg Kommune 
 

6. Arrangementer: Planlægge julehygge og generalforsamlingen i november.  
 
Thorkild og Anja er på valg + suppleanter. 

 
 
 
 
 
 
 

  
Mdr. dato arrangement   
Februar Ma.19.2.24 Fastelavn + tøndeslåning På afdeling 
 Lø. 24.2.24 Hvalpsund skolekor kl. 

11.00 
På torvet 

 Ma.26.2.24 Stoholm ny skolekor kl. 
14 

På afdeling 

https://viborg.dk/service-og-selvbetjening/sundhed-og-trivsel/animationsbibliotek/
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Marts  O. 13.3.24 
 
Lø.30.3.24 

Brunch for alle beboere og 
personale 10.30 – 13.00 
Påskefrokost 

På torvet 
 
På afdeling 

April Lø.13.4.24 Fælles rengøring i boliger 
fra kl. 9.30 beboere + 
pårørende 

Frokost i 
afdelingerne 

Maj  O. 8.5.24 
To. 23.5.24 

Middagsbuffet på torvet 
Royal Run med aktiviteten  

 

Juni Ma. 24.6.24 
 
 
 
 
To.27.6.24 
 
x. flere 
løbende 

Musikarrangement med 
Ole Brandstrup, skænket 
af Fjends-Karup 
Ældresagen. 
 
Udflugt for beboere 
 
Gril i gårdhaven 

På torvet 

JULI       Sommer Ferie  
August  

 
 

September O. 11.9.24 Høstfest for beboere + 
pårørende 

På torvet 

Oktober f. 4.10.24 Judy Glosted synger for 
beboere og dagcentret 

På torvet 

November  Pynte op til jul  
November O. 27.11.24 Julehygge og 

generalforsamling- 
beboere + pårørende 

PÅ torvet 

December 13.12.24 Lucia Børnehaven  
 
 

   
 

7. En snak om sygeplejerske / læge området på Birkegården. / Thorkild 
  

Der efterspørges til mere synlighed af vores Sygeplejerske Kate.  
Pårørende ønsker at blive tilbudt at være med til årsgennemgang sammen 
med sygeplejersken samt lægen. 
De beboere, som har haft en indflytningssamtale med Kate, kender 
hende, men der er mange beboere, som boede her før, Kate blev ansat, 
og de kender ikke Kate.  
Det er et ønske om et bedre faglig samarbejde mellem pårørende, 
beboere og sygeplejersken, ved dem som ikke kender hende. Og det vil vi 
arbejde på fremadrettet. 
 
Der er også usikkerhed omkring hvad man egentlig kan forvente af husets 
læger.  Flere beboere kender ikke eller har ikke set en læge i flere år og 
føler at lægen kun kommer på kontoret hos personalet.  
 
Der er et stort ønske om at lægen bliver mere synlig, bl.a. se lægen x 1 
årlig til årsgennemgang sammen med pårørende. 
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Aftalen om at varetage funktionen som plejecenterlæge kan af begge parter – 
kommunen eller lægen – opsiges med 3 måneders varsel til udgangen af et 
kvartal. Dette er aftalt i overenskomsten. 

Det som lægerne forpligter sig til, når de er plejecenterlæger, er at: 

• tilbyde beboerne at skifte til deres praksis (også selvom de har lukket for 
tilgang). Dette er selvfølgeligt beboerens eget valg. 

• Yde generel sundhedsfaglig rådgivning, undervisning og/eller 
samarbejdsmøder i forhold til sundhedsfaglige problemstillinger af 
generisk karakter til plejepersonalet. Blokkebak og Burvil honoreres 
automatisk for 2 timer månedligt for dette. Hvordan det konkret gøres, 
aftales mellem lægerne og plejecentret. 

 
 
Husets læger kommer her hv. 14 dag (Tirsdag  ulige uger) til stuegang til 
de beboer som har brug for en lægelig vurdering/behandling. Efter ønske 
fra enten beboeren selv, pårørende eller ud fra vores personales 
observationer/opfordring  
 
De beboere som har deres egen læge, bliver der ikke afholdt stuegang.  
lægerne kommer når der bliver ringet efter dem. Igen ud fra beboeren, 
pårørende eller på personales opfordring.  
 
Der er et ønske fra bruger-pårørenderåd på Birkegården om, at der kikkes 
på om det er det rigtige lægehus vi er tilknyttet, da mange ting vil blive 
lettere med lægerne i Stoholm. Og om beboerne er tilfredse med 
nuværende læger, eller ønsker at skifte hvis der bliver mulighed for det. 
 
Det vil Birgitte arbejde videre med, sammen med sygeplejersken at få 
afklaret. 
  

8. EVT. 
 Der er et Ønske om, at beplantningen ved hovedindgangen bliver pænere.  Der 

trækkes et tilbud hjem.  
 

Næste møde:  onsdag d. 13.11.24 kl 16.45-18.15 

 

Julehygge og Generalforsamling: Onsdag d.27.11.24  

 


